

A change of pace: CDS/CF CWO guardsmen for a day

By Kristina Davis

The Ceremonial Guard (CG) welcomed two new recruits July 20.

Admittedly a little green, it had been years—a lot of years—since they had performed drill, nonetheless both beamed beneath their bearskin hats even in the beating sun.

Guardsmen Rick Hillier and Daniel Gilbert—known on any other day as the Chief of the Defence Staff and the CF Chief Warrant Officer respectively—paraded with the Old Guard one day later on Parliament Hill.

In fact, just moments before leaving Cartier Square Drill Hall for the Hill, General Hillier says he had chills down his spine. Describing the CG as a Canadian institution, encompassing teamwork, fitness, cohesion and leadership, he says it reflects superbly on the men and women in uniform. “To be part of it, if only for one day,” says Gen Hillier, “was phenomenal. I’m thrilled.”

The CG, a composite of two Reserve units, The Governor General’s Foot Guards of Ottawa and the Canadian Grenadier Guards of Montréal, number

nearly 350. The second largest tourist attraction in Canada—Niagara Falls is first—between 2 000 to 4 000 people crowd the lawn on Parliament Hill daily to view the ceremony.

Major Shawn McKinstry, commanding officer of the CG, says when he first learned what Gen Hillier had in mind; he was “a little shocked.” He immediately had a compressed training schedule drawn up and decided to place the two with the Old, rather than the New Guard.

And while that decision was based on the fact that the Old Guard does fewer drill movements, they tend to be most affected by the heat because they move so infrequently.

Luckily the weather was a bit more forgiving that day, with a marked reduction in humidity, but the temperature still soared. “The CDS dodged a bullet today,” says Maj McKinstry of the weather.

For CWO Gilbert, he says he felt 17 again. Grinning from ear to ear, he says drill practice one day earlier was, well, relaxing. “It clears your mind of everything.” Asked if drill was like riding a bike—something you never forget—he said yes, with one important caveat. “It

may have been a bit wobblier at first than riding a bike,” he adds with a twinkle.

Grenadier Guard Corporal Allan Carvalho paraded beside Gen Hillier. A marketing student at Bishop’s University,

he admits it was a little nerve racking at first. “We worked with them for four hours yesterday,” he says. “They really knew their stuff. They really did.”



PHOTOS: CPL JILL COOPER

The Adjutant inspects the Old Guard during the Changing of the Guard Ceremony on Parliament Hill July 21. The CDS, Gen Rick Hillier, is second from the right.

L'adjutant inspecte la garde descendante pendant la cérémonie de la Relève de la garde sur la Colline du Parlement le 21 juillet. Le Gén Rick Hillier, CEMD, est le second à partir de la droite.

Un changement de rythme : le CEMD et l'adjuc des FC, gardes d'un jour

par Kristina Davis

La Garde de cérémonie (GC) a accueilli deux recrues le 20 juillet.

Peu sûrs d'eux — leurs derniers exercices étant un très lointain souvenir — ils étaient souriants sous leur bonnet en peau d'ours noir malgré un soleil de plomb.

Les gardes Rick Hillier et Daniel Gilbert — qui dans leur vie professionnelle sont respectivement le chef d'état-major de la Défense et l'adjutant-chef des FC — ont paradé le lendemain avec la garde descendante sur la Colline du Parlement.

En fait, peu avant de quitter le Manège militaire de la place Cartier, le Général Hillier a avoué être très ému. La GC est pour lui une institution canadienne qui réunit à la fois le travail d'équipe, la santé physique, la cohésion et le leadership. Elle fait honneur aux hommes et aux femmes des FC. « En faire partie, n'eût été que pour un jour, a été une expérience inoubliable. J'étais comblé. »

La GC, une unité conjointe des Governor General's Foot Guards d'Ottawa et des Canadian Grenadier Guards de Montréal, compte environ 350 membres. Elle est, après les chutes Niagara, la principale attraction touristique du Canada. En fait, de 2000 à 4000 personnes se massent quotidiennement sur le parvis de la Colline du Parlement pour assister à la Relève de la garde.

Le Major Shawn McKinstry, commandant de la Garde, s'est dit « un peu surpris » lorsqu'il a eu vent des intentions du général. Il a aussitôt fait élaborer un calendrier d'instruction et a décidé d'affecter les deux « recrues » à la garde descendante plutôt qu'à la garde montante.

Il a pris cette décision parce que la garde descendante fait moins de mouvements réglementaires. Cependant, ses membres sont plus incommodés par la chaleur, car ils sont plus souvent immobiles.

Heureusement, le temps était moins humide, donc plus facile à supporter. Cependant, la chaleur était étouffante. « Le CEMD l'a échappé belle », a commenté le Maj McKinstry en parlant de la météo.

L'Adjuc Gilbert a dit qu'il se sentait comme à 17 ans. Avec un énorme sourire aux lèvres, il a dit que l'exercice de répétition était en fait détendant. « Vous faites le vide. » Lorsqu'on lui a demandé si c'était comme enfourcher une bicyclette, il a répondu oui en ajoutant, sourire en coin, qu'il « avait les jambes un peu plus molles ».

Le Caporal Allan Carvalho des Grenadiers a paradé à côté du Gén Hillier. L'étudiant en marketing à l'Université Bishop a avoué être un peu angoissé au début. « Nous avons répété pendant quatre heures avec eux hier. Je dois vous avouer qu'ils avaient vraiment l'étoffe d'un garde. »



Sgt David Burr of the Canadian Grenadier Guards assists CF CWO Gilbert in replacing his dagger during rehearsal July 20 for the Changing of the Guard ceremony on Parliament Hill July 21.

Le Sgt David Burr des Canadian Grenadier Guards aide l'Adjuc Daniel Gilbert à replacer sa dague pendant la répétition du 20 juillet en prévision de la cérémonie de la Relève de la garde sur la Colline du Parlement le lendemain.